

Cattle on Feed / Bovins mis au pâturage

Alberta and/et Saskatchewan

Number on feed, Placements, Marketing and other disappearances

Nombre d'animaux mis au pâturage, commercialisés et autres fins

October 1, 2002

Le 1 octobre 2002

	2001	2002	% chg	
On Feed September 1	792,253	562,976	71.1	Au pâturage le 1er septembre 2002
Placed on Feed During September	418,218	374,501	89.5	Bovins mis au pâturage en septembre
Fed Cattle Marketed During Sept.	240,986	222,274	92.2	Ventes de bovins engraisés en sept.
Other Disappearances During Sept.	41,232	18,802	45.6	Autres fins en septembre
On Feed October 1, 2002	928,253	696,401	75.0	Au pâturage le 1er octobre 2002

Cattle On Feed Placements / Bovins au pâturage

Alberta and/et Saskatchewan

Number Placed on Feed by weight group / Nombre de bovins mis en pâturage par groupe de poids

September, 2002

Septembre 2002

	Steers / Bouvillons		Heifers / Taures		Total	
	2001	2002	2001	2002	2001	2002
Less than 600 / Moins de 600	84,644	48,173	54,092	35,582	138,736	83,755
600 - 699	32,866	17,825	13,234	10,240	46,100	28,065
700 - 799	35,906	61,143	34,556	41,626	70,462	102,769
800 and over / 800 et plus	95,814	81,232	67,106	78,680	162,920	159,912
Total	249,230	208,373	168,988	166,128	418,218	374,501

On October 1, 2002 the number of cattle on feed in Alberta and Saskatchewan was 133,425 larger than on September 1, 2002 and 231,852 head lower than on October 1, 2001. September had a 10% decrease in placements over last year. The largest decreases were in less than 600 lbs feeders with 83,755 being placed compared to 138,736 in 2001, the 600-699 lbs. had 28,065 in 2002 compared to 46,100 in 2001, in the 700-799 lbs class 102,769 in 2002 and 70,462 in 2001 is a increase of 45%. Placements over 800 lbs were also 2% lower this September. The reduction in September's placement was partially due to the increase in cattle moving to the United States. Year to date feeder exports from Western Canada are almost 285,000 head more or one and a half times larger than the same period last year. In September exports to the United States were 67,600 head, from Western Canada last September only 3,000 head were exported. There was a 8% decrease from the number of animals marketed during September 2002. Marketing including a 11,000 head decrease in exports and a 7,000 head decrease in slaughter volume when compared to September 2001.

Au 1er octobre 2002, le nombre total d'animaux mis au pâturage en Alberta et en Saskatchewan était de 133,425 plus élevé qu'au 1er septembre 2002 et 231,852 sujets plus bas qu'au 1er octobre 2001. Septembre a connu une baisse de 10% dans les placements de la dernière année. La plus forte diminution était dans les moins de 600 lbs avec 83,755 qui furent placés comparés à 138,736 en 2001, les 600-699 lbs était de 28,065 en 2002 comparés à 46,100 en 2001, dans la classe des 700-799 lbs 102,769 en 2002 et 70,462 en 2001, une augmentation de 45%. Les placements de plus de 800 lbs. était de 2% plus bas en septembre. Les réductions dans les placements de septembre sont dues partiellement à l'augmentation de bovins en direction des États-Unis. L'exportation des animaux mis au pâturage provenant de l'Ouest canadien était de 285,000 têtes de plus soit une fois et demie plus élevés que la même période l'année précédente. En Septembre, les exportations aux États-Unis étaient de 67,600 têtes, seulement 3,000 têtes provenaient de l'Ouest canadien. Il y avait une baisse de 8% du nombres d'animaux mis en marché durant le mois de septembre 2002. Le marché incluait une baisse de 11,000 têtes dans les exportations et de 7,000 têtes dans le volume de l'abattage comparé à septembre 2001.

This report prepared by Canfax with assistance from Agriculture and Agri-Food Canada

Ce rapport est préparé par Canfax avec la collaboration d'Agriculture et agro-alimentaire Canada

